
Год. XXXIV Варна, 20 ноемврий 1928 г. 

Абонаменгь: 

За година . . 55 лв 
За 6 месеци . 30 лв. 

Обявления : 

Официални по 2 лв. 
на квадр. сант.; 

търговски 
по споразумение. 

Грижитп, за оси
гуряване ефтиното 

и I Р 0 Ц и продоволствие н а 
беднитгъ варненски грлжд. нмнм 
всгъша еж 6"млм «а щрво мгь 
сто въ дейндешта на днеш
ното постоянно приежтетвие 
на общината. Било чрезг 
продуктитгь, добивани, отъ 
общинскитгь стопанствч, било 
чрезъ набавянето на такива 
отъ комисарството, било чрезъ 
набавянето на такива отъ 
комисарството по прехраната, 
вегькога общината е доставяла 
на беднитп, граждани ефтчни 
продукти и съ низкитп цени 
е подържала нормалното по 
ложение на пазаря и е преси
чала пжтя на спекулата. 

Напоследъкг общината обър
на сариозно внимание на 
въпроса за осигуряване на 
гражданитп, ефтинъ и добро-
качественъ хлгъбъ и чрезъ да 
дения й на нейно разп 'ложе-
ние кредитъ отъ 5 милиона 
лева започна усилено закуп 
ване на зърнени храни, които 
складира въ нагиитгь за целъ 
та складове, По този начин?, 
разполашйки съ единъ доста 
тгчно голпмъ запасъ отъ храна, 
общината ще може въ даденъ 
моментъ на криза въ окитно 
то тържище или на опитъ 
на спекула, да хвърли въ фур-
ттгъ свое бращно и осигури 
ефтиното продоволствие на 
населението съ хлгъбъ Така 
общината въ вегьки критиченъ 
моментъ може да бжде госпо-
дарь на положението и да се 
чувствува съ развгрзани ржце. 

Складирането и закупв&не 
ш на храни върви мною уси-
мно, и въ тази насока се дей
ствува много енергично отъ 
Щисарството по прехраната. 

Една друм голгъма грижа 
на пост. приелтетвие и за 
тази-година бгь да осигури на 
бедното население ефтини 
дърва. За тази иель то успя 
да уреди снабдяването на 
Щда съ дгряа отъ стопан 
ството „Тича", и последното 
редовно изпълнява дадения му 
Щ нарядг. Независимо отъ 
®ова общината разполага съ 
дърва и отъ своето сечище, 
които зточнаха да серозда 
в<Шг вече на нуждаещитп, се. 

По тоя начинъ, осигурявай 
*« наЬелението съ ефтино 
Топливо, хвърляйки на пазаря 
С(?ом дърва, общината ще за-
ПаШ тшния нормаленъ па 
Щь у чистнипт т>рювии и 
Не,ще изложи на рискъ бед-
НиШ граждани да бждагпъ 
0Щтявани 
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ИЗДАВА ВАРНЕНСКАТА ГРАДСКА ОБЩИНА 
ИЗЛИЗА ВСЪКИ ПЕТЪКЪ. 

Всичко, що се 
отнася до вестника, 

да се изпраща до 
кметството — Верна 

Р е д а к ц и я т а 
ул, .Царь Ббрисъ", 
Рабаджовото ада ние 

П-ия етажъ. 

броя 1 певъ. 

Общинския съветъ. 

ЛЩШЩП 1 V I I 
Запасяването града съ жито и дърва. Отпусна

тите кредити. 
16 ноемврий 1928 г. же да даде тази сума. И авъ я 

Заседанието се откри отъ дадохъ. и е вложена въ 
кмета г. Н. Поповъ. покупка на жито Моля почи-

Присътствуватъ почти всич- таемия съветъ да одобри дава 
ки общински съветници. н«"го на тази сука отъ община-

Заседателиата вала е буквално т а « а комисарството. 
препълнена отъ слушатели. Ав. Гачевъ: Авъ сметамъ, че 

Преди да се пристъпи къмъ кмета не требва да ни севира 
дневния редъ. съ тоаи въпросъ. Това е една 

Б. Божин въ пита, дали съве- чието административна опера
та въ преледното заседание ще ция. Кмета може да ги даде на 
се ванимае съ назначаването на равположение на комисарството, 
ст. общински лекаръ. ва да ги използува то ва вакуп 

Кмета: Дневния редъ е мно- ването на жито. Не е нуждно 
го големъ. Аво< остане време, съвета да ьв'ма специално ре 
съвета ще се ванимае съ тови шение. 
въпросъ 

Пристъпи се къмъ равглеж 
дане на дневния редъ 

Докладваха се неколко търга 
по доставката на некои потре-

Кмета: Е1дно пояснение: Не 
се касъе общината да ироиаве 
де разходи. Кмета не може да 
отпусне тави сума по админи 
сгративенъ редъ> и ва да се ив 

би ва училищното н-во, които ивпълнятъ Формалностите, кои 
се утвърдиха тава, както се т о с е ивискватъ отъ контро 
докладваха. льорството, общинския съветъ 

По търга ва доставка на по- требва да реши да се отпусне 
къ.щнина аа основните у т л и - тави сума на равположение на 

комисарството. \ 
Янко Цанковъ иска съвета да 

погледне по сериовно на въпро-
га. Комисарството има да играе 

цч, Б, Божииовъ поиска, ма 
каръ и на по висока цена, да 
се достави покъщнината, поне
же нуждата отъ тикана е го-
лема. 

Кмета: Доставката ще стане г о л м а Р о л ь -
по доброволно съгласие, търга Т о й с е с п Р е н а преднавначе-
може да се състои следъ 2 - 3 н и е т 0 н а комисарството, като 
днн. Ако нуждата е належаща, институтъ, койго требва да 
покъщнината може да се до- бж-Ае истински регулаторъ на 
стави сега; ако, обаче, предъ Цените на продуктите въ града 

Оратора смета, че постоянното 
присътствие требва да проучи 
добре въпроса, ва да може да 
му св даде едно по правило раз
решение. Г. Цанковъ се стра
хува отъ рискъ, който община
та поема съ доставката на 
житото. 

Кмета: За вначението на ко-

видъ на това, че учебната го
дина вечй отдарва е почнала, 
тая покъщнина не е толкова 
належаща, търга да се проив 
веде идната година. 

Съвета удобри единодушно 
предложението на г нъ кмета. 

Следъ приключването съ Тия 
неколко търга, кмета г. По 
повъ направи обширно ивложе- мисарството се е говорило мно 
ние по въпроса ва запасяването г о п * т и Общинския съветъ 
града съ жито съ общински ' 8 е решение то да съществува 
средства. и съвета вее решение да му се 

За покупката на това жито, възложи Функцията ва продо 
ка«а г нъ Попоьъ — комисар водствуването на града Съ-
етвото по прехраната откри в е т а в 8 е с ъ аклвмации реше-
варантна сметка при популяр н и е Аа с е сключи заема подъ 
ната банка. гаранция на общината ва до 

3» покупката на жито ва ре- с.авка на жито. Ако може да 
гулирзне на цените на брг.ш с т а , - а АУма 8 а некаква отговор
ното и хлеба иревъ вимата, ко- ность, тя е и ва б т 4 милио-
мисарството си откри варантна н а л е в а > които ние изтеглихме 
сметка при популярната банка вече отъ банкета. 
съгласно решението на общин- Житото се купува само отъ 
ския съветъ, по която сметка борсата. Ако съвета не желае-
споредъ условията на банката, ше да прави рискъ, той нема-
комисарството е длъжно да ше да ввеме това р> шение. 
внася 15°/о моржъ, сир. срещу Банката може да ни държи 
всека ивтеглена отъ банката отговорна, че не изплатихме 
сума ва покуика на жито, да отговорното си вадължение. 
внася свои пари въ равмеръ на Накрвя съвета реши да се 
15°/о. Ц е л и я т х отпусиатъ ни отпусне сумата 600,000 лева на 
отъ банката кредитъ възлиза разположение на комисарството. 
на 4 милиона лева, която сума Следъ приключването съ тови 
сме почти изтеглили и по нея о т ъ годема важност ь ва граж 
дъджимъ 15°/о или 600.000 де. данстното въпросъ кмета съоб-
К я ю гираиция срещу сумата, щ И н а съвета, че постоянното 
която отпуща банката, коми присътствие е правило постъпки 
сарството е длъжно да внесе и в а доставката на дърва на 
600,000 лева, било въ пари, би- по-ефгина цена ва по бедното 
до въ жито . • . население н* града Но силата 

Комисарството, обаче, не рав- на едно обещание дадено отъ 
полага съ тия пари Вие да- м-вото на благоустройстното, 
дохте право на комисарството комисарството е сполучило да 
да сключи варантенъ кредитъ. вдеве въ съгласие съ управле 
Авъ сметамъ, че общината мо нието на трудовото стопанство 

„Тича" ва доставката на едно 
годемо количество дърва. 

ТЪви дърва ще се даватъ на 
гражданите п;>и сравнително 
но нивки цени отъ цените на 
СВОбпднИЯ П888{ Ь. 

Доставката на дървата еапоч-
на, кява г. кмета. Открихме 
единъ складъ вече и сега има
ме 10—15 вагона дърва готови 
на складъ. Доставката продъл
жава. Щ е требва съвета да от
крие единъ оборотенъ кредитъ 
на комисарството, ва да може 
да устои на внгажиментите си 
къмъ трудовото стопанство 
. Т и ч а " . 

Щ е требва да добавя, че су
мата се дава ва ивполвуване. 
Впоследствие пакъ ще се върне. 

Имаме обещание, дървата да 
се даватъ еъ 20°/о по ефтино 
отъ тарифната цена на стопан
ството. Дървата ще се даватъ 
на гражданите около 610 — 615 
дева. 

Въпросътъ е да се реши по 
принцип-ь, дали тави ииициати 
ва на пост. присътствие се 
удобряна иди не 

Ав. Гачевъ: Наша длъжность 
е да нвправимъ всичко необхо
димо дл дядемъ еФтййо гориво 
на гражданите 

Ние требва да нам1фнмъ 
средства ва да доставимъ дър- ' 
вата. 

Нека пост присътствие упо» 
треби максимална енергия да 
достави часъ по скоро дърва на 
гражданите. 

Ако въ касата 1гЬма средства 
да се даде на комисарството 
оборотенъ кредитъ, ние немаме 
нищо противъ, 

Г. Даскаловъ: Кредита, който 
се иска требва да се отпусне. 
Верно е, че сме закъснели съ 
отпущането на кредита, но по 
добре късно отколкото никога. 
Ние ще даваме дърва съ 150 
лева долу отъ по паварпите цени. 

Не требва да се вабравя, че 
превъ вимата дървата на сво 
бпдния паваръ м л же да се по 
качатъ яа 1000 дева. Нашите 
дърва ще се даватъ пъкъ 
600 лв. 

Оратора напълно одобрява 
напрагените постъпки отъ по
стоянното присътствие и апе 
лира да се отпусне оборотенъ 
кредитъ на комисарството. 

Кшпм: Ние имаме обещание 
ва едно големо количество. Как
ва е иъвможностьта да имаме 
такова количество, ще видимъ. 
На всеки случай ние веехме 
мерки да се доставятъ дървата 
редовно. Ние искахме отъ ми
нистерството на благоустройст
вото нашия нарядъ да бл^де 
привилигированъ и се надевамъ 
че обещанието, което ни се да
де въ тона отношение, ще бъ
де ивпъднено. 

Авъ сметамъ, че прихода отъ 
500,000 дв. ще бъде достатъ-
ченъ на комисарството. 

Янко Цтковъ-.Нчка общината 
да се откаже отъ доставката 
на дърпа, понеже популярната 
банка доставя дърпа ва гражда
ните . 

Кмета: Популярната банка 
дава дърва само иа своите чле
нове Невависимо отъ това, ва 
Варна с ъ потребни 80000 тона 
дърва годишно: комисарството 
ще добие отъ своето сечище 
6000 тона; популярната банка 
има поръчани ва 10,000 тона, 

отъ които една чкеть с ъ въ 
Гьовикенъ и едва дн ще почне 
да ги достаия, а конкурентни 
дърпа щч имаме около 15000 
тона. Тона е само една мравка, 
Ние немаме нищо противъ бан
ката — напротив?, ние и по
магаме. 

Б Божинов*; Идеята е отлич
на. Авъ похнвдянамъ сърдечно 
инициативата пя г. клета. 

Сметамъ, че комисарството 
не може, въпреки усилията си, 
да равчита на уепехъ. Ако 
дървата може да се даватъ 
Ь50 лева — това е много добре. 
Ааъ съмъ подръжникъ на идея
та на г н ъ кмета да работи въ 
това направление. 

С. Саволъ: Требва да се даде 
всичката въвмоясность на коми
сарството да достави дървата. 

Той се съмнява, дали ще 
може да се получи това годе
мо количество дърпа 

Оратора прави предложение 
да се доставятъ и кпмени въг
лища въ по големо количество, 
ващото с ъ по еФтени отъ дър
вата. Съ това ще. се намали 
търсенето на дърпа и ще се 
намали цената имъ. 

Ав. Гачевъ предлага, като се 
гласува крддита да се опреде-
еятъ и хората, к о и т ^ х ц ^ у п г т з ^ 
право да се подвуватъ отъ дърва. 

Д Янакиевъ; Две мнения п Ьмв, 
че требва да се доставятъ дър
ва ва варненските гражданство. 
Ние сме длъжни да удоплетво-
римъ теви нуж щ на граж
данството. 

г. Янакиевъ се спре по-об
ширно върху вначението иа 
комисарството Тон смета, че 
требвашч да се предавятъ сред
ства на дърпа въ редовния бгод-
жетъ на общината Си тр*Ьбвадо 
въпросътъ ва дървата да се 
равреши много по рано — яре 
ди 4—5 месеца. 

Макаръ и късно, тон е ва от 
пущането на кредита. 

Д ръ Ганковъ: И ска да се 
отпусне крндитъ и ва набавяне 
Фуражъ ва добитъка на граж
даните. 

Кр. Петковъ: Пост. присъ
ствие е ииде-ло, че тави година 
дървата ще поекъпнатъ, но, 
дървата отъ общинското сечи
ще с ъ много мядко съ сравне
ние съ друга година, и се е 
ваело да достави дърва ва града 
отъ трудовото стопанство „Ти
ча" Пост. присътствие не може 
да бъде обчинено, че не се е 
сетило но рано. 

Авъ питаиъ: ващо ние не се 
сетихме по рано да препоръча
ме теви мерки, и ако пост. 
присътствие не ги ввеме, да 
имаме всичкото право да го 
упрекваме въ бевдействие ? 

Авъ мисля, че пост. ирисът 
ствие ваедуя^апа една похвала, 
че мисли по тови важннъ, така 
пяженъ въпросъ и е ваело само 
инициативата. 

Щ е доставимъ толкова, кол 
кото можемъ. Колкото ни да-
датъ, то ще бъде въ наша 
полза. 

Авъ също препоръчиамъ 
на пост. присътствие да ввеме 
мерки и ва доставка на камени 
въглища. 

Кмета: Единственото възра
жение, което се приви е, ващо 
пост. присътствие тави добра 
работа не е предприело по рано 
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Требва веднага да отгокоря, 
че ние не знаехме, какво ще 
о\ъде нашето производство, и 
второ, ние не можемъ да внаемъ, 
каква ще бъде цената на дър
вата. Не бива да се ивпуща ивъ 

. предвидъ обстоятелството, че 
дървата миналата година въ 
средата на вимата спаднаха 
много. Общината отъ редовни 
т е си средства не може да ан 
гажира подобни суми за такива 
предприятия. Редовните бюд
жетни средства не могатъ да 
бъдатъ използувани за такива 
доставки. Това ще стане, когато 
имаме въвможность. Общината, 
чревь своето поот. присътствие 
прави възможното да отдели 
гЪви средства днееъ — вчера 
не можеше. ' 

Това дело е добро и огъ ин-
тересъ ва гражданството. 

Общината има сила да - от 
пусне 500,000 лева. 

Що се отнася до каменните 
въглища, ще се опитаме да на
правим* нещо. Миналата годи
на имахме едно малко коли 
чество. Тави идея не е лоша. 
> Следъ обясненията на кмета 
г. Н. Поповъ съвета реши еди 
нодушно да се отпуснатъ 500000 
лв. на комисарството ва достав 
ка на дърва. 

19 ноемврий 1928 г. 
Заседанието се откри отъ кме 

та г. Н. Поповъ. 
Гнъ Връчковъ направи питане 

по н е к о и благоустройствени 
въпроси и специално по поло 
жението на пазарните площади 
въ града, които се намиратъ въ 
окаяно положение. 

Кмета г. Поповъ: Въпроса 
пазарищата е действително ва-
женъ. Пазарищата въ града се 
намиратъ действително въ мно
го лошо състояние. Авъ въвло-
жихъ на техническата дирек 
ция дя изработи подробенъ и 
обстоенъ планъ ва привеждане 
въ пъленъ редъ общинското па-

"-аУрЙЩ'В"•"ТПгеЯУ пожарната ко
манда. Общите идеи, които ще 
легнатъ въ благоустрояването 
на тови пазаренъ площадъ, съ 
ивложени въ уводната стития 
отъ последния брой на Общин 
ския в-къ. Площада ще се па-
вира, ще се канализира и ще 
се снабди съ водопроводъ ва не
говото поддържане въ чистота. 
Планътъ сега се ивработва. За 
другите паварища още сега не-
можв да се предприеме нещо — 
ще вървимъ постепенно, ва да 
вавършимъ всичко, което сме 
започнали, а не да го оставяме 
наполовина. 

Бръчховг: Ако другите паввр 
ви площади немогатъ, по липса 
не средства, да бъдать уредени, 
да се проучи въироса ва ивме-
иение регулационния планъ на 
града и т* да се равпродядатъ. 

Авр. Гачевь прави питане по 
уволнението на трима пожар

никари, които съ подали заяв
ление ва некои порядки въ по
жарната команда и ва невестин 
действия на пожарния . коман-
диръ, и които по поводъ на 
това заявление били уволнени. 

•Кмета вяяня^а, че П. Пр. е 
властно да уволнява и навнача-
ва персонала. За случая е нае-
начена анкета, и понеже въп
росните пожарникари съ проя
вили недисциплинираность — 
те съ унолнени. Ако се уста-
нони, че съ прави, ще бъдатъ 
върнати. 

Авр. Гачевъ иска въ анкетата 
да участвуватъ общински съвет
ници отъ опозицията. 

Д. Янакиевъ подържа същото. 
Кмета : Нека назначената ан 

кета се завърши, и ако съвета 
остане недоволенъ отъ нея — 
да навначи такава отъ своя 
среда. 

Равдаде се протокола на тех
ническата комисия по търга'аа 
електрификацията. , 

Кмета г. Поповъ: Понеже про
токола ще требва да се проучи 
отъ ,г. г. съветниците, нека.де
батите по него се отложатъ, 
още повече че това се налага 
но следните причини: 1) Сами 
те Фирми поискаха да имъ се 
ивпратятъ преписи отъ прото
кола, ва давидятъ, дали могатъ 
да направятъ нг1зкои нови от
стъпки предъ общината, 2) Фир 
мата Колбанъ се откава отъ га
ранциите и даде по тоя начинъ 
вначително преимущество н а 
Офертата си ; 3) Шкода дър.кн 
на гаранциите си, но Популяр 
ната банка се съгласи да ни 
гарантира, срещу една комиси-
она отъ 700 хил. лв. Другите 
банки, къмъ които се обърнаха, 
предложиха по-тежки условия. 
Отъ Шкода получихме днесъ 
телеграма, отъ която може да 
се равбере, че тя е готова да 
се откаже отъ гаранциите; А) 
требва достатъчно да се проу-
чатъ и дообяснятъ офертите на 
на мина' „Черно море". Ако 
общинските съветници имнтъ 
да повдигнатъ некои принцип
ни въпроси по тоя случай, нека 
се ивкажатъ. 

Бръчковъ:, Протокола на тех 
ническата комисия е подписанъ 
при особено миение отъ ин 
женерите Маджаровъ и Въл-
чевъ. Да се даде равяснение по 
това техно особено мнение, а 
също.така да се поясни хода 
на преговорите съ мина „Черно 
море". 

Ж Желябовь: Когато ще се 
равглежда въпроса ва електри 
Фикацията въ съвета да дой-
датъ членовете на техническа
та комисия и да раввиятъ свое
то мнение и схващане предъ 
съвета. Предложението му се 
прие. 

И. Отояновъ: Има два прин
ципни въпроса, които требва 
добре да се разгледятъ и проу 

чатъ, ва да не ивпаднемъ въ 
некоя грешка: 1) Има ли пра
во общината, следъ като е про
извела единъ търгъ и получила 
оферти по него, да продължава 
да води преговори съ конкурен
тите и 2) какъ ще се ' създаде 
централа, при условие на 6 го
дишно ивполвуване, което въ 
същноетъ е единъ заемъ въ 
натура и материали, бевъ ре-
Ферендумъ. Щомъ вакона ва 
референдума се заобикаля, треб 
ва въпроса добре да се проучи, 
ва да не ивпаднемъ единъ день 
до безиеходно положение предъ 
сметната палата. Да се навначи 
комисия отъ юристи да проучи 
добре въпроса, 

Кмета: Повдигнатите въпро 
си съ взети подъ внимание. Ние 
въ всеки случая си ввемаме 
бележка отъ каваното. 

Пристъпи се къмъ удобрявя-
нс на некои търгове. 

Докл'два се некои отъ до
битите отъ житната борса хра 
ни да. бъдатъ продадени на 
търгъ, а варивата да се вадър-
жатъ ва комисарството по пре
храната. ' 

Ст Савовъ е противъ давене
то на .комисарството. Нашето 
комисарство по прехраната е 
единъ боленъ въпросъ. То не 
оправдава навначението,си и слу
жи ва прехраната на партизани. 

Авр. Гачевъ подържа Савова. 
Иска точна сметка ва равборите 
на к мисарството и ва негови 
те доходи и равходи. Дд се 
нивначи къмъ него една кон 
тролнв комисия, к' ято да дър 
жи въ течение съвета 81 рабо
тата му. Продуктите отъ бор
сата да отиватъ въ него, а да 
не се продаватъ на търгъ. 

Кмета прави предложение 
необходимите ва комисарството 
храни и варива да се даватъ 
нему, а ивлишните да се про
даватъ. Приема се. 

Докладва се договора ва нае
мане една ст*я ва курортното 
бюро въ яданието на Бабаджовъ, 
срешу ня^менъ срокъ 4000 лв. 

Станаха пр/оекания между г. 
Ст. Савовъ, г, кмета и г. пом. 
кмета Димитронъ по ьъпроса 
ва курортното бюро, ва неговия 
персоналъ й ва р. ботата на по
следния. Въ пререканията взе 
участие и общ съветникъ- г 
Ж: Ж/ябовъ . 

Кмета обясни, въ какво се 
състои по настояяг мъ работата 
на бюрото, и че нъ него рабо-
тятъ 3 надничари съ по 80 — 
100 лева надница. 

Предлага ораторите по на 
предъ да проверят* • работата 
на бюрото, а сетн« да дебати-
ратъ Поканва г. Савовъ, ако 
поема отговорность нека напра
ви предложение ва варвиване 
бюрото. 

Предложението ва наемане 
помещение на бюрото не 6% 
удобрено отъ съвета. 

„ Г Р Щ Й « Т черковни и училищни имоти 
въ Варна. Исторически документи. 

Йа 28 т. м. въ СОФИЯ ще се 
гледа отъ гръцко бълцарскатв 
смесена комисия по изселвани-
ето делото по черковните и 
училищни имоти на некогаш-
ната гръцка община въ Варна. 

Въ връзка съ т о в а д е л о 
юристъ консулта при общината 
е ивпратилъ следното изложе
ние до комисията: 

Въ допълнение на възраже
нието ми отъ 2 XII. 1927 год 
ввемамъ свободата да доведа до 
Вашето внание следните обстоя 
телства, които ще съ отъ ее 
тество да принесат* нещо ва 
уясняване на това, че претен-
дираните по горнето Д'30702 
имущества никога не съ „при
надлежели" на така наречената 
и несъществуваща „гръцка об
щина" въ гр. Варна. 

1 Следъ сравяванего на 
всички балкански народи отъ 
османските турци, чийто вое-
ненъ духъ се е движилъ отъ 
Фанатизма на „Исляма", унищо
жена е била Българската патри 
аршин въ Търпово. Турците, 
чието национално съвнание се 
е обуславяло тогава не отъ ра 
сов(.то потекло, а отъ религия 
та (впрочемъ, така е било и въ 
В^вантия), не еъ могли да пра-
вятъ по онова време разлика 

Удобриха се неколко други 
търга, както и некои предложе
ния и искания отъ страна на-
техническата дирекция; за до -
ставка на чакъкъ, на циментъ, 
ва увеличаване надниците, ва 
ломене на чакълъ, ва превовъ 
на гъщия и пр. споредъ докла
дите на инженерите г г Ми-
ревъ, Кърджиевъ и Стояновъ. 

Раеви ха се дебати но поводъ 
повдигнатия отъ г. А^р. Га
чевъ въпросъ ва наемането на 
ботйици ва техническата дирек-" 
ция и отдаването на работата 
да не става чрезъ предприема
чи, а направо съ работници. 
Г д<* П Сгояновъ, инас Божи 
новъ и г. Връчковъ ивтъкнаха 
невъаможностьта тови нринципъ 
да бъде приетъ като прбвило 
поради това, че- е свърванъ съ 
другъ по големъ въпросъ — 
тоя ва р8вво'ване на техничес 
ката дирекция на по други на
чала. 

Ст. Савсвъ предлага общи' а 
та да си купи собствена каме'-
нотрош.чка и камиони ва пр°-
нозвнне чакъла, 

Ц Ханджисвъ (пом. кметъ) 
докладна и бе прието: застра
ховането на морското кавино при 
д во „Сила" и оземляването на 
некои бевдомнвци, както и 
оформяване некои ваграбени и 
застроени общински места. 

Заседанието се вдигна. 

меясду балканските православни 
народи—българи, гърци и пр. 
За техъ всички,които не били 
мохамедани, били слети въ обща 
друговерска маса—гяюри „румъ 
мидетъ" и ва единетвенъ рели-
гиовенъ началникъ имъ счели 
Цариград. Православенъ Пат 
риархъ Българската аристокра
ция въ пределите на заробена
та българска вемя, както и це-
лото духовенство, съ били про
гонени, или подложени на сечь. 
Народа остава безъ духовни во
дители, та освенъ политическо
то робство, настава и пълно ду 
ховно робство. Патриаршеското 
(Цариградско) духовенство се е 
развратило, откупвало службите 
ли въ българските епархии и е 
подхвърляло на золуми и гра
бежи българтката маса, ва да 
изкара похарчен те по откупа 
на Сдуясбата си няри Особено 
бевкруполии и же токи съ би-

•*ли Ф.чнариотските|епископи, кои
то съ били откупили подръжката 
на турското правителство и ста
нали пълни господари на българ 
ските епархии; славянскиятъ 
езикъ въ църквитгь е билъ звмененъ 
съ гръцки. Въ градовете (освенъ 
въ Котелъ, Габрово и др чисто 
балкански градоре) топа патри
аршеско^ духовенство открило 
елински училища. Огрйбениягъ 
отъ това духовенство българ
ски народъ е тънелъ въ духов
на и материална нищета. За
можните българи,огъ користо-
любивъ интересъ, съ ставали 
елиноФиди и съ учели децата 
-си въ елински училища. Даже 
виновникътъ 8» откриването на 
първата българска- гимнавия, 
Априловъ, до 1830 г. се е счи-
тадъ ва елинъ. Но заспалата му 
нвцчонялна съвесть била про
будена отъ Юрий Венелинъ, 
кой го иропътувадт.' по българ- -
ските веми и напомнилъ съ 
книгата си на чужденцчте, ва 
които българскиятъ народъ билъ 
ивчезналъ отъ вемята, че той 
живее, но охка подъ двойното 
робство—политическо п"\уь ос
манските аги и луховно подъ 
разпуснатото Фанвриотско ду
ховенство. До каква'степень е 
стигнала тая разпустнатость, се 
вижда отъ съвременника на тия 
събип я, Неофитъ Боавели (по-
чиналъ въ 1848 г.) въ книгата 
му „Мити Болгария": 

„Когато владиката (гръц-
„киятъ) тръгвалъ по селата да 
„събира данъка си, него при 
„дружавала мяогочисленна 
„свита отъ 15 градски чорба-
„джии, 35 попове, протосин-
„гелътъ му, 4 дякон?, 25 ка-
„лугери, 66 селяни, двама гра-
„матици. 1 кафеджия, 1 ах;-
„ч^я, 2 чибукчии и пр. Той 

Фейпетонъ. 
Ха^елеонъ. 

Въ кафенето стоятъ двама 
души, сърбать сърцераздира
телно кайве и разговарятъ! 

— Та какъвъ бехте ваша 
милость? 

— Коренякъ. 
— Коремъ якъ ли? То ако 

питашъ, и азъ съмъ съ коремъ 
якъ като овчи мехъ, ама н е ' 
мамъ желание всичко да из-
гълтамъ, та за другите нищо 
да не остане. 

— Не коремъ якъ, ами ко
ренякъ. 

— А каква собствено часть 
от ь речьта сте вие кореняците? 
Оть царски коргнъ ли сте или 
некакво ново племе? 

— Ние сме потомци на Ас-
паруха, ние сме коренни жи
тели на Варна и съ една дума 
— ние сме сольта на тоя градъ. 

— А-ха, чувахъ за васъ Вие 
сте единъ в и д ъ културно-
просветно дружество за пре 
вземане навластьта и освенъ 
вашия коренъ другъ не приз 

навате. Чувахъ, че вие сте 
нещо такова — бамбашка не 
що. Ако ви гледа човекъ 01ъ 
вънка, сте българи, ако ви 
пита на сърсето — гърци а 
официалниятъ ви езикъ е тур
ски. Съ една дума, дето се 
вика, тюрлю гивечь. 

— Моля, моля. 
— Безъ молби. Чувай да ти 

кажа. И азъ съмъ отъ коренъ. 
Роденъ съмъ некъце въ Тра
кия, знамъ и чувствувамъ, че 
съ,чъ българинъ, ама коренякъ 
не съмъ. Защото коренътъ на 
нашето племе е все български.' 
езикътъ му е български, сърд-
цето му е българско. Съ една 
дума, азъ съмъ огъ чистъ на 
тураленъ български коренъ. И 
като чувам ь хора като ваша 
милость да говорятъ, че с ъ 
кореняци, и че въ тЬхнитежи 
ли тече само българска кръвь, 
— кипва ми келя Абе, арка ' 
дашъ, ще ме простишъ за 
турската лакърпия, то бива 
тепегьозлукъ бива, ама толко
ва не бива. А-10 рекатъ Ас-
парухъ или Крумь, царство 
имъ небесно — да станатъ 

тъй некакъ си отъ незиайнк-
те си гробове, и да чуятъ, 
какъ вие, дето не знаете ко
рена си, се хвалите, че сте 
натурални техни потомци, май 
тесна ще ви се види касабата 
и ще се напъхате въ миши 
дупки. Ззщото тия чисти бъл 
гари, които, като чуеха гръкъ, 
— злъчката имъ засичаше на 
гърлото, нема да ви простятъ 
светотатството съ тЬхните име
на. Кореняци! Кзкви сте вие 
кореняци, единъ господъ знее. 
Синовете и братята ви служатъ 
по гръцкитъ полкове, а май 
ките ви не могатъ да си обър-
нать езика по български. Раз 
правятъ, че отъ силно родолю 
бие вие сте дигали гръцки 
байряци и сте прибирали |по 
домовете си гръцките андарти 
на генералъ Гей следъ прими 
мирието; а пъкъ ваши братя 
съ целували полите на ромън 
ските генерали. Ако вие та 
кьвъ коргнътъ — хичъ да го 
нема. Пссле, какво въ с ъ щ 
ность се напьвате да постиг 
нете вие Ужъ сте културно-
просветно и икономическо 

дружество, пъкъ за власть 
сте си ококорили очите, .като 
невестулки. И кое ви дава 
право вие да имате тере гъ да 
управлявате еждбчните на тоя 
градъ? Навсекъде, където е 
българско и се вее българско 
знаме всички бьлгари еж рав 
ни. И всеки бьлгаринь, ро
денъ оть българска майка, има 
право да нарежда работите й. 
Отде на къде вие сге седнали" 
да се делите като метиляви 
овци, и да смегате себе си съ 
една педя по високи отъ свои
те сеоеподобн'"? Ако сед-
немъ всички да се делимъ на 
кореняци, споредъ местото, 
където сме се родили, и да 
изберемь по единъ : отъ умре 
лите си цаг>е, България ще се 
преобърне на една държава 
на племена, които, вместо да 
градя гъ общото благосъстоя
ние на държавата, ще се уло-
в -тъ за косите. 

И чий хйебъ ядете вие — 
б-лгарски или кореняшни? На 
кой царь данъкъ плащате — на 
български или на кореняшки? 
Да прощавашъ, твоя милость, 

ама вие сте едно недоразуме
ние. 

— Ти идвалъ ли си, госпо
дине, вь нашето днужество да 
чуеш - нашите лозунги и 
слеве? 

— Не сьмъ, и не ми трЬбва. 
И какво слою ще чу^амъ. 
Вие имате нужда да-ви научи 
некой български да приказва
те, а сте седнали да говорите 
за култура и просвета. Въ 
Бъпгария сте се родили, бъл
гарско училище ст» св ршипи, 
а български не знаете. И вие 
щ° нареждате българските ра-
бож. Па, между насъ казано 
— лафь бурда калсънъ — 
ако рече да ви претърси чо
векъ, я нъкоя гръцка грама 
тика ще намери въ къщата 
ви, я никой гръцки паспортъ 
въ джеба. 

Коренякътъ се завъртя наето-
ла си бръкна си вь джеба, 
хвърли дв! лева на масата и 
хукна на вън . 

А неговичть събеседникъ го 
изгледа отподире, плюна и 
процеди презъ зъб.-: 

— Хамелеонъ! 
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; „мъкнелъ подире си равни 
„тевджури, .легени, ибрици, 

I „наргелета и пр. И всичката 
% „тая свита селото било длъж

н о да храни два-три дни, 
„превъ което време владика
т а вършелъ своите грабе-
„жи: 550 гроша за еветяване 
„вода ва всичко село, 1550 — 
„2200 гроша да равведе съп 
„руви, 600 гроша да ги поми-
„ри, 250 гроша ва литургря, 
„550 гроша да служи въ църк
в а т а ; 3300 гроша милостиня 
„отъ целото село, 8 гроша 

\ ,Отъ вдовецъ и вдовица и пр. 
„После вече идели данъците 
„въ натура: отъ всекиго по 
„50 оки жито и ечемикъ, 250 
„оки ябълки, сушени сливи, 
„круши и пр. Следъ туй ид* 
„ли подаянията ва свитата: 
„150 гроша ва протосингела, 
„350 гроща ва челебиите, 200 
„—ва дяконите , по 50 на ка 
„Феджията, чибукчията и пр." 
Въ едно българско оплакване 

превъ 1845 год до Цари Г р 8 дъ 
противъ Търновския владика — 
гръкъ дословно се п и ш е : „то 
ва чудовище, а не вече архие
рей" . . : Все въ едно прошение 
до Султанъ Абдулъ Меджида 
се пише противъ тоя „Търнов-
сви архирей, с ъ щ и г р ъ к ъ . . . 
Той се натонарилъ, говори, съ 
хиляди борчове, че иска да съ
блича свЬта, и ако му прого 
вари н е к о й молебно споредъ е-
вангелекий законъ ва сирома 
сите, а той бевъ наше ведение 
ги праждосва въ заточение, 
дающъ Фесати, че му се проти
вят* на пълномощното, което 
куиилъ съ много грошове" . . . 

Същото положение е бил 1 и 
въ Варненската епархия и подъ 

.тоя гнетъ градското, и околно 
Население е ъ ивдържали църкви 
и духовенство. Това население 
е строило и подържало съ свои 
средства и помлци църквите , 
училищата и др християнски 
имоти; о т ъ неговата бедна ки-
сия с ъ се обогатявали ивпра-
тенрте отъ Цариградската пат 
риаршия Фанариотскич духовни
ци, Населението е било прину
дено да слуша словото Божие 
на неразбираемия отъ него I ръц 
ви евикъ. Че варненското пра
вославно население въ първата 
шмоаина на XIX в%къ не е 
внаело гръцки евикъ, свидетел 
ствува единъ бивгаъ гръцки 
коноулъ тамъ превъ 1850 год. 
Апаге Рарааороию УгеЬоз Апаеп 
Сс>пви1 ае Огесе а Уагпа е1 а Уе 
шие. Ьа Ви1д<ш'е Апаеппе ек Мо-
Йегпе. 51 Р^егЬоигд 1856 (книга 
та се пави въ В<рнен. Археол. 
Муаей) В ъ предговора си к ъ м ъ 
книгата Г . Врет съ пише, че 
превъ 27 месечното му преби
ваване, въ Варна и чревъ екс 
кураиите въ неколко ръгреш 
ни грядове на Бьлгария, които 
екскурзии е билъ длъженъ да пра 
вивъ качеството му на консулъ 
на Гърция, нему се удало да съ
бере статистически и търговски 
сведения ва България. Въ все
ки редъ на книгата му се чете, 
че Варна е „българска". На стр 
' Ш пише, че Северна България 
бяла ващитена отъ крепостьта 
Варна; а на стр. 197 — .Бал-
чикъ единъ день ще съперничи 
а* Варна. Съ последния градъ 
Ще се ванимаемъ по нядълго, 
вещото е „морската столица на 
България". 

.Населението на Варна е о-
«оло 16,000 души; 8300 турци, 
6100 православни християни, 
ЮОО арменцл; 30 е в р е и - всич 
к« турски поданици, и 15') елин-
С({и и. йонийски поданици. Пра 
й°Мавните християни иматъ 
Четири църкви; най старата е 
^н. Богородица (стр. 215). 

Много Дяриградски гръцки 
търговци ивпратили свои пред 
ставители въ Варна, и поради 
чуждата отъ гръцкия търгов
ии евикъ християнското насе-
ЛеаИе, най-нече младото, почна 
Ло Да учи гръцки, особено кога 
т° архиереятъ И . С И Ф Ъ открилъ 
"•Ьрвото християнско училище 
Въ Варна превъ 1840 год. По-

нататъкъ (стр. 216) Вретосъ 
дословно пише : „ Преди 1840», 
освенъ архиерея и духовенството 
му, само 3 - 4 чорбаджии знаеха 
гръцки вь Варна." 

Впоследствие българските 
търговци св принудили да иву-
чаватъ децата си и на гръцки 
евикъ,.ващото,} както свидетел 
ствува Вретогъ, търговския об-
обменъ|между|Внрна, Цариградъ 
и Европейските пристанища се 
аасилилъ ивьънредно много, и 
т е се нуждаели въ тйхната 
търговия отъ евикъ търговски, 
особено следъ публикуването на 
султанския „танвиматъ." За не
го Вретосъ пише (на стр 217) 
следньото: .Следъ публикува
нето на танвимата (1839 г.) и 
най-вече следъ като турското 
правителство даде свобода на 
българитгъ да нвнагятъ храните 
си направо ва странство, Влрна 
направи громаденъ у с п е х ъ . " 
Превъ 1817 год лордъ Палмен 
стъръ, британскиятъ министъръ 
на външните работи, виждайки 
търговското и политическото 
вначение на Варна, побъраалъ 
да ивпрати агенти съ титла Соп-

. 8и1 йе Ви1дапе. 

Но г. Вретосъ, не е посмелъ 
да навове варненското населе
ние съ истинското му име, бъл 
гари, а употребява думата „пра
вославни християни" (така еж, 
се назовавали и сам^т е българи 
въ отношенията си съ висшето 
духовенство не само въ Варна, 
но и въ вътргшностьта на б ъ л 
гария) Това той прави ва всич
ки крайбрежни градове, гдтпо е 
нпмало гърци, или с ъ били не
значително ЧИСЛО, напр. ва Бал 
чикъ (стр. 197) че „християн
ското" насслепие възлизало на 
500 души; за Каварна — (стр. 
192) нвселенъ билъ изключи
телно отъ 500 души „христия
ни" и „нгъколко елини и йонийци 
- търговски представители." 
Но ва Совополъ, гдето гръцкия 
елсментъ е билъ мнлко по-зна-

'чителенъ, .(стр. 244) г. Вретосъ 
смело употребява думата „гър 
ци православни " Грижите му 
8а елинизма въ Варна ще ди 
с ъ били големи, тъй като н<* 
стр. 215 се оплаква, че малкото 
число елини тамъ „бивали аси-
милирани отъ българитгъ, соиго 
запилявали целата охолность. 

Чд християнското население 
в ъ Варна и околностьта е било 
българско, се установява не са
мо отъ гърка Вретосъ, но и 
отъ ьнгличанина Чарлъ Дн-
кенсъ (1812 -1870 ) , който по 
време на кримската в .йна е 
билъ въ В<рна като кореепон-
дентъ на в. гЗану Ке\УЗ Същото 
констатирва и историкътъЮрий 
Венелииъ, който превъ юний 
м ц ъ 1830 год. пребивялъ въ 
Варна съ научна цель, както и 
Викторъ Тепляковъ (Писма ивъ 
Болгарий. Москва 1833) 

Но както почти по целата 
българска вемя,така и въ В»рна 
дтховенството, а особено на ръ
ководните места, е било гръц 
ко, Службата е била изпълня
вана на гръцки, и на молбите 
на българи!е ва роденъ евикъ 
въ църквите или не се е обръ
щало внимание, или пъкъ по-
будните отъ т 4 х ъ с ъ били ва-
точвани.*) 

Всички църкви въ Варна с ъ 
строени изключително съ сред
ствата на християнското право
славно население. 8а т е х ъ не 
само че не с ъ получавани суми 

*) Такъвъ случай имаме и въ 
Варна. Митрополитъ Иоакимъ е пи-
салъ до цариградския патриархъ 
противъ българина свещеникъ Кон-
стангинъ Дъновски (който е открилъ 
първото българско училище въ Вар 
ненско, с. Хадърджа въ 18*7 г.. а 
въ 185. г р коположенъ за свеще
никъ въ Варна) 

.Затова умолявамъ Негово Све-
.тейшество и Св. Синодъ, и заедно 
.съ. менъ сжшо молять почитаемите 
„старейшини и тукашни първенци, 
.да благоволи и издействува да се 
.издаде Височайша заповедь за от-
.далечаването на този служитель 
„(К. Джновски) въ некой отъ све
тогорските мънастири Съ това ще 
„се премахне най главното зло (бъл-
„гарско б. н ) и ще се обуздаятъ 
другите. 

отъ Патриаршията, а наопаки 
— населението е плащало да
нъци на последната. Това ще 
установятъ въ васеданието на 
Почитаемата Комисия стари лю
де, чиито бащи оъ бивали за
ставени ртъ архиерея да ходя .ъ 
ваедно съ него по просия Рвъ 
околните села. 

Фактътъ, че дълго време р ъ 
ководното'духовенство въ Варна 
е било гръцко, не може да на
прави и църквите гръцки, вт-
щото т е не принадлежатъ иа 
свещениците и архипастирите, 
а изключително на православ
ното население съ чиито сред
ства т е с ъ били ивдигнати и 
подържани въ името на христи
янския култъ и далечъ отъ ми-
е.ъльта аа никаква елинска идея, 
макаръ това да се е искало на 
патриаршеското , духовенство. 
Но и самата патриаршия, се е 
считала за представителка на 
игьлото православно население въ 
турската империя безъ разлика 
на народностъ; така е била тре 
тирана тя както отъ турското 
правителство, така и отъ право
славната покровителка — Русия, 

2) Никога турското прави
телство не е признавало ч въ 
пределите на империята „гръц
ка" християнска община, а само 
християнска община — (Сот-
типаи1е СЬгеИеппе ОгШос1охе). 
Името „гръцка община* е било 
тенденциозно лансирано о т ъ 
гръцкото духовенство, но така
ва община не е бивала лег. ли-
вирана нредъ султанските пра
вителства. Църквите с ъ били 
строени не ва нуждите на не
значително го число йонийци и 
елини въ Бъ1гария и нейната 
„морска столица" Варна, а ив 
к ю ч и т е л н о за нуждите на пра 
вославното население въ града 
и околностьта, което споредъ 
свидетелството на гърка Вретосъ, 
е било българско Последниятъ 
пиш*, че по него време (1849—50 
год.) въ Варна „нравослаенитгъ 
християни" имали, 4 църкви, 
отъ които най-старата е била 
посветена на Св. Богородица. 
Тази църква е строена въ 16С2 
год, което се вижда отъ единъ 
надписъ гласящ-*: „Устрои се 
тоя х амъ на пресв наша Бого 
родица съ помощъ и разноски на 
всичи благочестиви християни 
на тоя градъ 1602 г. Е дьбре, 
еамъ Врегисъ, гръцки коноулъ, 
твърди, че до 1840 год. въ 
Вирна оеденъ архиерея само 
3 — 4 чорбаджии (рпта1в) гово
рели гръцки. Делото останяло 
православно население надъ 6000 
души *е е знаело г2пики езикъ, 
значи било е българско. За него 
и отъ него ех били сградени ц*рк-
витп, а не за 3 4 примати. 
Въпреки вабран.та на духовен 
ств ..то да не се допуща славян
ски евикъ въ ц ъ р к в и т е , 
пакъ се е ч :ло на такъвъ (глед. 
„Духовна култура" Икономъ 
Конст. Джноиеки стр. 121 т. V) 
и с ъ проникнали тамъ икони 
съ славянски надписи. Т ъ й на-
примеръ въ бившата митропол-
ска църква св. Атанасий има 
икони съ бглгарски надписи 
отъ 1856 години. Последията е 
била подарена отъ кожухарско
то еснвФвко сдружение: „Ре-
* е т ъ " кожухарски, рука писа 
захарин Цаньо у1Ъ Тревна" . 

Требва да се подчертае, че 
Цариградскияятъ Вселенски 
Пнтриврхъ, макаръ гръкъ, не е 
бивалъ частно-гръцки духовенъ 
началникъ, а такъвъ на цело 
то православно население, тъй 
както папата който е италия 
ш-цъ, е духовенъ няетиръ на 
целия католически светъ . Но 
това не може да зньчи, че Па
рижката Св. Богородица е нта-
лиянска. Това ще е кбсурдъ, до 
какъвто искатъ дя доведятъ 
Почитаемата Комисия неколци 
на гърц •, изселници отъ Варна. 

(Следва). 

Стр. 8 

Еорисъ Поповъ. 

Библиотеки и библиотечно де.1е. 

|)ечат..ица ^ Й ^ 3 

Добри Тодоровъ 

Продължение отъ 

Библиотечна класификация. -
Библиотечната клаоп|»пка-

ция е пай важната и сжще-
времено най-трудната чаоть 
отъ библиотечната наука, въ 
която се спъватъ воички не
достатъчно посветени въ ра
ботата си библиотекари. Отъ 
прнвшноотьта или погрешно-
стьта па класирането на биб
лиотечните каиш зависи це
лата стройность, логичпость, 
леснон8подзуемооть и наглед-
нооть на библиотечния кни-
жепъ ннвентаръ. За пра
вилно класиране, както и за 
добра каталогизация е нужна 
енциклопедична библиотечната 
научна подготовка, основно 
познаване на наука, състояща 
се отъ хиляди правила и осо
бено библиотекарско чутье, 
придоби ващо се следъ дълга 
практика или занимание съ 
библиографичнп и библиотечпи 
въпроси 

Класификацията на поня 
тията е характеристична чер 
та на човешкото съзнание. 
Въ всеки моментъ човекъ, 
на каквото развитие и да се 
намира, търси К;'кто сходните, 
така и отличителните приз 
наци на предметите и съоб 
рпзно съ техъ определя отно
шенията имъ. Да се класифи 
цирагь понятията вначи да 
се вникне въ същностьта имъ 
и ое опредеш местото имъ 
въ сумата на човешките зна
ния. Най добрата дефиниция 
на класификацията е: разпре 
деление на предметите отъ 
външния светь, както и на 
човешките понятия ва техъ 
и на взаимните имъ отноше 
пия споредъ твхните сходства 
и различия: 

Класификацията споредъ 
Дж Стюардъ Миль е средзтво 
за най-оъвгршеното органи
зиране н» нашия умъ, тъй 
щото идеите да могатъ да ни 
придруя:аватъ или да следватъ 
една подиръ друга по начипъ, 
чо да имаме най голема 
власть надъ придобитото вече 
зниние и най-леоно да при 
добиваме ново, по годемо. Сь 
огледъ на гЬаи цели общата 
задача на класификацията мо
же да се изрази по следния 
начинъ: да ни научи да ми-
елимъ за иредметите въ та
кива групи, а ва групите въ 
такъвъ редъ, щото най добре 
и най лесно да запомняме и 
утвърждаваме техните закони. 
Класификацията приложена 
къмъ библиотеките може да 
се определи като изкусто да 
се събиратъ, подреждатъ и 
рнзпределятъ книгите. Бибзп 
отеч.шта класификация почива 
на логичната класификация, 
която отъ споя отрана се ба
зира иа определени логически 
термини ши преднкабилпи на 
брой иеть: родъ, видъ, раз 
лака, свойство и случаенъ 
признавъ, кнкто и па гьй на
реченото г Порфириево дърво *, 
обравецъ на логична клнояфи 
кация, на гръцкия философъ-
логикъ Порфпррй. 

- Споредъ Ричирдсонъ науч 
вата библиотечна класифпка-

бр. бр. 185-188. 

цпя требва да опазва след
ните принципи: 1. Да следва 
толкова точно, колкото е въз
можно естествения редъ на не
щата Отъ всички кзаопфпка-
цпп пай добрата п най-удобната 
е тази, която следва еволю
ционно историческия редъ на 
нещата. 2. Библиотечната кла
сификация требва да бъло 
развита до най-големи под
робности. 3. Требва да о онпб-
деиа съ потацип, позволяващи 
иеопредепенъ брой разпреде
ления— като напр. десетична
та 4. Да е снабденъ съ под-
робенъ указатель 5. Стойно-
отьта на библиотечната кла
сификация се увеличава про
порционално оъ удобството й 
при употребата. Сжщеотву-
ватъ иеть впда клаопфпкацпп: 
1 Философска или паучна, 2. 
Педагогичнв, изградена оъ об
разователна цель, 3. енцикло
педични; 4. бпблпогрнфпчна и 
5. библиотечна Философски 
класификации съ създали Ог-
юотъ Контъ, Спенсеръ, Бе-
конъ, Просперъ Мартанъ п 
др. пзвеотни библиографичнп 
п библиотечни класификации 
почиватъ на пекоя отт, фило
софските класификации съ 
преработка, оъобрнзао съ спе
цифичните изисквания. 

Същеотвуватъ твърде много 
класификационни системи (око
ло 200), по пепчките могатъ 
да се сведатъ къмъ два типа: 
азбучни и систематични И 
еднигЬ и другитЬ могатъ да 
бъдатъ съ или безъ обозна
чения (нотацин), които отъ 
своя 01 рана бпватъ цифрови, 
буквени или смееь отъ букви 
и цифри. 

Първата известна библио
течна класификация о тази 
на Кплпмахуоъ, бнблиотекаръ 
къмъ 650 г пр Хр, па Алек
сандрийската бибтиотека. Той 
е подреждллъ кпигнте споредъ 
авюрите и класификацията 
му се състояла огъ 6 отдела: 
иоети, законодатели, философи, 
историци, оратори и други. 

(Следва) 

Добри К Атанасовъ 

Налага ш се отстранението на 
утайката отъ вината. П р е т а ш . 

Преди да аапочна раеглежда-
н«то на въпроса о т ь научна 
гледна точка и неговото прак 
тично приложенп;, първо ще 
спомена неколко думи ва каче
ството на виното п иеговото 
вначение въ търговско отно 
шение. 

Много пъти бе повдиганъ въ 
проса ва ианосъ на българските 
вина, въпроеъ, к> нго безспорно 
интересува болшинството огь 
нашите проивводители, обаче 
винаги е оставалъ и ще оетава 
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може би още р е д и ц а го
дини ие разрешенъ, поради 
простата причина, че нашите 
вина, макаръ и приготвени отъ 
доброкачественъ материалъ, ма
териалъ, ва който еъ право ни 
вавиждатъ- много отъ винар
ските страни, но все таки накъ 
не могатъ да впдоволятъ вкуса 
на чуждата консумативна пуб
лика За да се постигне, обаче 
известно разрешение но въпро
са, дългъ се налага на всеки 
пр0ивводитель, щомъ желае той 
да защити интересите си, да 
се справи предварително съ ре
дица въпроси но отношение ви-
нвротвуването, оевенъ това да 
се справи съ вкуса на консу
мативната пуалика, ващото ку
пувача и респективно консума
тора еж, които днесъ диктуватъ 
неверните цени на вината, а 
не проивподителя. Саравимъ ли 
се съ това, сигурни да бъдемъ 
че раврещението на въпроса ще 
настъпи но скоро, а наредъ съ 
това ще се улесни и затрудне
ното ' положение, въ което е 
поставенъ днесъ нашиятъ про-
ивводитель-лозарь Другъ е слу
чая, обаче у насъ по отноше
ние вкуса на консумативната 
публика, която не н тъй пре
тенциозна или по скор'о тя не-
ма установенъ вкусъ, а лесно 
възприема всичко що й се под
нася. Поради тави, така да се 
каже, бе8претенцио8ность на 
публиката, нашите винари не 
обръщатъ толкова внимание при 
приготовляването на вината У 
насъ редко се приготовляватъ 
типови вина, редко обръщаме 
внимание върху съставните 
части на места или виното пре
ди й оледъ Ферментацията. Но 
ва да имаме днесъ доброкачест 
вени, трайни и по вкусъ равни 
на чуждите вина, требва да 
обръщаме особенно внимание 
на неговите съставни чаоти,да 
бъдатъ те въ пълна хармония, 

ке—имаме липса или въ 
по-малки количества на некой 
отъ техъ да се добавятъ, и ое
венъ това вината ни да бъ
датъ добре обработени, или еъ 
една дума требва винаги да и-
маме като ръководитель прин
ципите при модерното винари 
ство, които да бъдатъ строго и 
на време прилагани. 

Сега ще пристъпя къъ раз
глеждането на въпроса по об-
работната на вината или пред
стоящите работи следъ Фер
ментацията и големия доливъ. 

Истакане вината отъ фер-
мектационниге еждове.' 

Протакания. 
Следъ преустановяването на 

бурната Ферментация и следъ 
испълване на оставевото прав
но пространство въ бъчвите 
превъ време на Ферментацията, 
между срещащите се и заслу
жаващи особенно внимание ра
боти е истакането на виното 
отъ ферментаиионнипт еждове 
и претакането. Една отъ глав
ните цели на истакането и пре
такането е да отделиме чистото 
вино отъ кальта (утайката). Дру. 
га пъкъ цель споредъ нужди
те е да вкараме въвдухъ въ 
младите вина. Споредъ нужди
те и начините, по които на
вършваме сиоменатите манипу-
лации—претаканията, ва разли
ка едно отъ друго, ги делиме 
главно на две: открити и зак
рити. При първите даваме до-
стъпъ на въвдуха, а при вто
рите винаги се стремиме до
колкото е въвможно да се из
бегне съприкосновението на 
въвдуха съ течностьта. Млади
т е вина претакаме винаги така, 
че превъ тови процегъ да става 
съприкосновение на течностьт» 
съ въвдуха, а старите или ми
налогодишните вина винаги ва 
крито, За да ни стане по яона 
полвата отъ поменатите по го
ре претакания и ивобщо отлъч
ването на младите вина следъ 
бурията Ферментация отъ кальта, 
ще спомена неколко думи ва 

състава на последната и лошо
то й влияние върху качество
то, на виното, когато тя остава 
ваедно съ него до консумира
нето му. 

Първата каль (утайка), която 
се утаява следъ преустановява
нето на Ферментациите, се съ
стои главно отъ кйлиевъ и кал
циеви тартарати, органически 
материяли, Фврменти и частици 
отъ гровдето. Често пъти, оба 
че, къмъ споменатия съставъ 
на кальта оевенъ винените Фер 
менти намираме и такива на 
болести, които при всеки удо-
бенъ моментъ съ готови да ин-
Фектиратъ младото вино. В.шч-
чи тия материали, ако се дър-
жатъ следъ утаяването имъ ва
едно съ виното, беспорно вли-
яятъ вредно върху качеството 
и неговото здравословно със
тояние. Верванията на старите 
хора, че съ отлъчванието на 
виното отъ кальта или така 
както кавватъ те отъ „майка
та" винаги подобни вина отъ 
няваля и че кальта хранела ви
ното, съ погрейни. Даже ако 
и не. съществуваха болестни 
Ферменти въ кальта; съприкос 
новението съ нея предава на 
виното лошъ дъхъ — на каль. 
Ивобщо причините ва всевъв 
можните дъхове, които доби-
ватъ днесъ нашите вина, съ 
исключенйе на такъвъ добитъ 
отъ не добре почистени сж,до-
ве, не требва да дириме друга
де, оевенъ въ това, че виното 
стои превъ цЬлото време, до ка 
то бъде консумирано ваедно 
съ' кальта. 

Тови дъхъ се длъжи главно 
на разлаганията, които ставатъ 
въ самия виненъ Ферментъ,ка
то отделя съединението съ не
приятни миризми. Огъ всичко 
това виждаме, че държанието 
на ка ьта ваедно съ виното е 
вредно и ето ващо отлъчването 
требва да стане незабавно следъ 
Ферментацията и утаярането. 
Това е особенно вредно ва чер
вените вина, кальта на които 
съдържа винаги болестни ми
кроби, навлезли превъ време на 
Ферментацията, понеже тия ви
на у наеъ обикновенно Фермен-
тиратъ на открито, течностьта 
е винаги въ съприкосновение съ 
въвдуха и по тови начинъ всич
ки тия микромиавми, които би
ха причинили по късно разни 
те заболявания на виното, на-
вливатъ въ него. Нуждата отъ 
въвдухъ на младите вина следъ 
Ферментацията и утаяването на 
първата утайка е голема Меж
ду многото съставни чаети на 
виното имаме и такива мате
рияли, които въ приежтотвието 
на кислорода отъ въвдуха, да-
денъ превъ време на. претака
нето, се окисляватъ и премина-
ватъ отъ дотогавашното си рав-
творимо състояние въ нерав 
творими, като, по късно отъ 
собствеината си тяжесть се у-
таяватъ на дъното на ежда. 
Тйя материяли, които отъ дей
ствието на кислорода се проме 
няватъ, не съ още окончателно 
известни, понеже ивучаването 
имъ е съпроводено съ големи 
трудности. Една часть отъ тяя 
материяли еъставляв&тъ белтъч 
ни, но има и други подобни на 
техъ още неповнати. 

При първото претакане ви
ното требва да се проветря
ва още и варади това, ва да от-
делимъ обравувалите се превъ 
време на Ферментацията непри
ятни съединение като серово-
дородъ, да се отдели въглена-
та киселина и ва увелич»ване 
цве-гьтъ на червените вина ка
то равтворениятъ въ виното 
серенъ двоокисъ се скисли. 

Отъ казаното до тукъ относ
но благоприятното действие на 
въвдуха върху младите вина 
требча да разбираме само ва та-
кина, добити отъ доброкачест
венъ, вдравъ, нестраднлъ отъ 
равни видове болести, материалъ, 
Другъ е случая и особенно вни
мание требва да се обръща на* 
такива вина, добити отъ недо-

брокачественъ материалъ, стра 
далъ отъ болести. Въ такъвъ 
случай първото претакане бев 
условно, требва да остане за
крито или бевъ достъпъ на. във 
духъ понеже всички вредни ма
терияли, които биха причинили 
равни пречупвания иа вината 
впоследствие достъпа на въвду
ха при откритото претакане — 
съ вакрито ги унищожаваме. По 
късно, обаче оледующето пре
такане н» подобни вина требва 
да стане пякъ открито. 

Чревъ претакане вината се 
стрелиаиратъ отчасти, тъй 
като голема часть отъ вредни
те Ферменти се отстраняватъ. 
Числото на претаканията вави 
си отъ естеството на виното. 
Деликатните вина претакаме 
винаги повече пъти. На обик-
новенните вина, какъьто е слу
чая съ нашенските, еж доста
тъчни три претакания. Опреде
ляне времето на претаканията 
превъ първата година до голе 
ма степень вависи отъ петака-
кането на виното отъ Фермен-
тационния съдъ, а то пъкъ отъ 
своя страна вависи, кога е на-
правенъ гровдоберя, и отъ ка 
чеството на гровдето. Колкото 
по-рано е иввършенъ гровдобе 

ра, толкова по-рано настъпва и 
времето на претвкането и об
ратно, стига Ферментацията да 
е била редовна и правилна. 

Обикневено превъ първата 
година на младите вина треб
ва да се направятъ отъ три до 
четири претакания. 

Времето на претакането. 
1-во Претакане въ началото 

на м-цъ декемврий или единъ 
месецъ следъ ивтакането отъ 
Фврментационния съдъ, едно 
отъ най-добрите времена на 
манипулация. 

П-ро претакане превъ месецъ 
Ф'вруарий или м цъ мартъ 
ивобщо преди вапочване на го
рещините. 

III то претакане или така как
то ю наричаме още и наложи
телно преди гровдобера, понеже 
всички вина до тогава намира
щи се въ Ферментациониите 
помещения требва да се отде 
лятъ, да се отстранятъ въ дру
го помещение ва отлежаване, 
ако желаемъ всеки моментъ да 
имаме чисто и годно ва консу
мация вяно. 

Превъ втората година вината 
И8искватъ вече по малко прета
кане и то закрити. Никога, об.-

че, всеки проивводительтъ не 
требва да прави претаканията 
бевъ огледъ на времето, той ви
наги требва да ивбира най под
ходящия ва случая моментъ, 
като не допуска ивъ предъ видъ 
техното благоприятно влияние, 
Винаги требва да подбира вре
ме тихо, ясно, съ високо баро
метрично налегане, понеже то
гава вината се намиратъ въ 

^най чието състояние и оевенъ 
това отъ действието на студо
вете имаме отлъчване на ви 
ненъ камъкъ, като дребните 
кристали на последния отвли-
чатъ съ себе си и равните ми
кроорганизми, които плават ь в ъ 
течностьта превъ това време, и 
оевенъ това поради високото на
легане т е се намиратъ въ ла
тентно състояние. 

И така отъ каваното видехме 
вредното влияние на кальта, ви
дехме полаата отъ отстранява
нето й и благоприятното дей
ствие на въвдуха по отношение 
обработката на вината. Сега не 
остава нищо друг.-», оевенъ да 
извършим ь всичи споменати ма
нипулации ва запазването и до
биване на вина съ приятенъ 
вкусъ бевъ каквито и да било 
чужди дъхове. 

слнсъкъ 
на лицата , които съ. внеспи разни общински приходи за времето 

отъ 15 коемврий до 17 Същи т. г. включително. 
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Никола Хр. Велчевъ 
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Свещ Няумъ Отцевъ 
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